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Câţi români investesc pe Bursa din România. Astăzi s-a anunţat cifra exactă 
 
Şeful serviciului Supraveghere Prudenţială, de la ASF, Cosmin Păunescu a anunţat 
că circa 180.000 de investitori erau la BVB, la finalul anului trecut. Cifra este în 
creştere cu 50% faţă de anul anterior. 
 
Numărul investitorilor de la BVB a crescut cu 50% 
Circa 180.000 de investitori erau la Bursa de Valori Bucureşti (BVB), la finalul anului 
trecut, în creştere cu 50% faţă de anul anterior. Dintre aceştia, 20% sunt investitori în 
titluri de stat. 
 
Circa 15.000 au intrat odată cu listarea Hidroelectrica. Datele au fost furnizate, 
miercuri, de Cosmin Păunescu, şef serviciu Supraveghere Prudenţială, Autoritatea 
de Supraveghere Financiară (ASF). 
 
„Am încheiat anul 2023 cu 180.000 de investitori, conform Fondului de Compensare 
al Investitorilor, o creştere impresionată, de la 120.000 de investitori cu un an mai 
devreme. 
 
Circa 20% sunt în titlurile de stat şi în jur de 15.000 au intrat odată cu Hidroelectrica”, 
a menţionat Cosmin Păunescu, la „Forumul Investitorilor – 2024: Provocările şi 
oportunităţile anului”. 
Există interes pentru titlurile de stat 
 
Conform acestuia, numărul investitorilor activi a fost de 80.000 la sfârşitul anului 
trecut. În comparaţie cu 40.000 de investitori în anul anterior. A explicat că investitorii 
activi sunt cei care au efectuat cel puţin o tranzacţie o dată la şase luni. 
 
„Interesul creşte, chiar dacă vine pe partea de ETF (fonduri tranzacţionabile la bursă, 
n.r.) sau pe partea titlurilor de stat. Titlurile de stat sunt un instrument investiţionale 
foarte flexibil şi oferă randamente foarte bune, chiar mai bune decât la bănci”, a mai 
spus Cosmin Păunescu. 
 
El a subliniat că titlurile de stat reprezintă o contribuţie importantă a Ministerului de 
Finanţe. Ele contribuie la dezvoltarea BVB. Odată ce încep să achiziţioneze titluri de 
stat, investitorii vor fi atraşi şi de alte instrumente financiare disponibile pe piaţa 
bursieră. 
 
Raport Bursa de Valori: Hidroelectrica a înregistrat un profit net de 6,337 miliarde de 
lei, anul trecut 
Datele neauditate transmise la finalul lunii trecute către Bursa de Valori Bucureşti 
(BVB) dezvăluie că Grupul Hidroelectrica a înregistrat, în 2023, un profit net de 
6,337 miliarde de lei. Asta reflectă o creştere de 42% faţă de rezultatul din anul 
precedent. 
 



Potrivit raportului BVB, aceste rezultate pozitive ale Hidroelectrica se datorează şi 
strategiei de creştere a portofoliului de furnizare. 
 
„Grupul Hidroelectrica înregistrează rezultate operaţionale şi financiare în creştere 
pentru perioada de 12 luni încheiată la 31 decembrie 2023, faţă de aceeaşi perioadă 
a anului 2022, cu îmbunătăţirea marjei operaţionale şi a marjei nete a Grupului cu 
6%, respectiv 10%, datorate în principal hidraulicităţii ridicate, peste medie, şi 
executării strategiei de creştere a portofoliului de furnizare”, aflăm din raportul BVB. 
 
Producţia netă de energie vândută a înregistrat anul trecut o creştere de 30%. A 
ajuns la 17.639 GWh, faţă de 13.544 GWh înregistrate în 2022. Această expansiune 
s-a datorat în principal îmbunătăţirii condiţiilor hidrologice. Asta a determinat o 
producţie în 2023 care a depăşit media multianuală. 
 
Cu o creştere de 30% a producţiei faţă de anul anterior şi implementarea noilor 
reguli de funcţionare a pieţei angro prin MACEE începând cu 1 ianuarie 2023, 
veniturile din aceste tranzacţii au cunoscut o expansiune de 14% în 2023 comparativ 
cu 2022. 
 
BVB menţionează că această creştere a fost influenţată de o scădere de aproximativ 
60% a preţului SPOT în 2023 comparativ cu 2022. 
 
Veniturile generate din furnizarea energiei electrice au înregistrat o ascensiune de 
132% în 2023, atingând suma de 3,494 miliarde lei, comparativ cu 1,505 miliarde lei 
înregistrate în 2022. Această progresie a veniturilor este rezultatul atât al extinderii 
bazei de clienţi, cât şi al creşterii preţului mediu de vânzare a energiei electrice. 


